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Gemeenteraad van Raalte 
Zwolsestraat 16 
8101 AC Raalte                                                                                 
                                                                                                           Heino, 24 mei 2020 
                                                                                                         
                                                                                                         
                                                                                                         
 
Betreft: inspraak Rond-de-tafelgesprek 28 mei 2020 
 
 
Geachte leden van de Raad, 
 
Hierbij willen we gebruik maken van de mogelijkheid om onze zienswijzen kenbaar te maken met 
betrekking tot de ontwikkeling van een zonnepark aan de Kanaaldijk Zuid te Heino. 
 
De gemeente geeft in haar afwegingskader ,,Richtlijn zonnevelden buitengebied” aan dat 
zonnevelden een belangrijke bijdrage kunnen leveren aan het behalen van de doelstellingen. Ook wij 
zijn van mening dat dit zo is. 
 
Echter: 
De gekozen locatie is landschappelijk, ecologisch, technisch/economisch en wat beleving betreft naar 
ons inzien niet wenselijk. Daarbij komt nog dat de informatie voorziening van Powerfield misleidend 
te noemen is en dat er sprake is van willekeur. 
 
Landschappelijk: 
Powerfield geeft in haar plan aan, nieuwe elementen toe te voegen om de landschappelijke 
karakteristieken te versterken. Onder de nieuwe elementen vallen zonnepanelen, omvormers, 4 
transformatiehuizen, een inkoopstation en een Romney loods. Het betreft 9,2 ha aan technische 
installaties. 
Door de overige 5 ha (wat al tot het landschap behoort) opnieuw in te richten valt deze 9,2 ha aan 
industriële installaties niet te compenseren, laat staan te versterken. Het landschappelijke karakter zal 
drastisch worden aangetast. Dit is ook te lezen in het rapport van “Het Oversticht”. 
 
Ecologisch: 
Het struweel, grenzend aan de noordzijde van het plangebied maakt onderdeel uit van het 
Nieuwe Natuurnetwerk Nederland (NNN). Met object ID nr. 1528-1561-1563. Ook aan de westzijde 
van het plangebied bevindt zich een NNN gebied met object ID nr. 1564. Hier staan boswilg, hazelaar, 
vuilboom, meidoorn en eiken. Dit alles maakt onderdeel uit van Landgoederen Salland. 
Het NNN heeft als doel het behouden, beschermen en versterken van de rijkdom aan plant- en 
diersoorten en een samenhang te creëren met omliggende weidegronden. Daar past geen zonneveld 
tussen. 
 
Powerfield schrijft in haar Toetsing Wet natuurbescherming dat het zonnepark te allen tijde 
bereikbaar moet blijven zodat beschermde en overige zoogdieren onder het hek door kunnen. Het 
mogelijke foerageergebied van steenmarter, boommarter en das blijft dan toegankelijk en er zouden 
dan geen negatieve effecten optreden. De omvormers onder de zonnepanelen worden in het open 
veld geplaatst. Een akoestisch rapport (frequentie) ontbreekt. 
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Wij verwachten door het geluid van de omvormers verstoring van vleermuizen en marterachtigen in 
het beoogde gebied. Het aantal vleermuizen is er talrijk. Het wemelt op een mooie zomeravond van 
de muggen langs het kanaal (menige hardloper kan dit beamen). Vleermuizen maken dankbaar 
gebruik van dit voedselaanbod. Wat betreft de marterachtigen: menig buurtbewoner heeft een 
marter-pieper in de auto laten plaatsen, om het foerageergebied onder de motorkap te beschermen. 
 
De aanwezigheid van de koekoek wordt niet genoemd bij het veldonderzoek. Vanaf half april is bijna 
dagelijks het mannetje te horen. De stand van de beschermde koekoek neemt al sinds 1985 af. In heel 
west Europa zijn we in enkele tientallen jaren de helft van de koekoeken kwijtgeraakt. De koekoek 
legt 1 tot 25 eieren, in elk nest 1. Dit betekent dat elk verstoord nest in deze omgeving de stand van 
de koekoek niet ten goede komt. 
 
Powerfield spreekt in haar inrichtingsplan over uitbreiden van natuurwaarden, wederom moeten wij 
vaststellen dat ons inziens hier geen sprake van kan zijn. 
 
Technisch/Economisch: 
Ook vanuit technisch en economisch oogpunt is de gekozen locatie niet wenselijk. 
De afstand naar een geschikt onderstation is veel te groot. Het beoogde zonnepark wordt, door een 
nieuw aan te leggen kabel langs de kanaaldijk, via Lemelerveld, naar Raalte aangesloten. Deze grote 
afstand brengt de nodige verliezen met zich mee en drukt minimaal 25 jaar op de efficiëntie van het 
zonnepark. Powerfield erkent dit en vraagt derhalve een grootschalig park aan voor 30 jaar (aanvraag 
nr. 5070797). Om het park aan te sluiten op het elektriciteitsnet moet Enexis de nodige aanpassingen 
doen; deze werkzaamheden kunnen 1,5 à 2 jaar in beslag nemen. 
Wij zijn van mening dat we de subsidiegelden beter kunnen besteden aan kleinschalige efficiëntere 
zonneparken, met minder impact op het landschap. 
 
Informatie voorziening: 
 
In dialoog met de omgeving. 
De werkgroep is van mening dat er sprake is van willekeur in de gesprekken met direct omwonenden. 
Hoe verklaar je anders dat buurtbewoners op grotere afstand van het beoogde park worden 
uitgenodigd en bijvoorbeeld de familie , aan de  niet. Zij hebben in het 
Sallands weekblad moeten lezen dat er een zonnepark in hun achtertuin gepland staat. (De familie 

 heeft zich op 26 April bij de werkgroep aangemeld). 
 

    
  Achtertuin van de familie  met zicht op het beoogde plangebied. 
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De direct omwonende op is bij de gesprekken met Powerfield aanwezig geweest, 
maar voelde zich niet gehoord. Hij heeft in de gesprekken aangegeven zijn woning te willen verkopen, 
als de plannen doorgang vinden. Hij heeft zich bij de werkgroep aangesloten. 
 
Op de fysieke bijeenkomsten is gemeld dat dit ook voor de rest van de omwonenden georganiseerd 
zou worden. Omdat dit erg lang duurde en wij niets hoorden, hebben we ons verenigd in een 
werkgroep en besloten een brandbrief naar de Gemeenteraad te schrijven. In deze brief van 4 maart 
hebben we gevraagd om de correspondentie en/of verslaglegging van het plan. 
Op 17 maart werden wij gebeld door Justin Hendriks, de ruimtecoach van de Gemeente. Hij wilde ons 
wel in contact brengen met Powerfield zodat deze onze vragen zou kunnen beantwoorden. 
Dit had gekund, ware het niet dat wij onvoldoende op de hoogte waren van de plannen en er nog een 
vraag openstond bij de Gemeente. De heer Justin Hendriks heeft namens de Gemeente op 6 april een 
schriftelijke reactie op het verzoek om informatie gestuurd, met als opmerking dat Powerfield de 
vergunningsaanvraag al heeft ingediend. 
 
Op 7 april, dus na het indienen van de vergunningsaanvraag, stuurt Powerfield per post een brief met 
als onderwerp Digitale informatiedeling Zonnepark Kanaaldijk-Zuid. Hierin schrijft Powerfield 
letterlijk; 

 ”In de afgelopen periode hebben wij voor direct omwonenden een tweetal 
informatieavonden georganiseerd. Voor een breder publiek doen wij dit doorgaans ook. 
Vanwege het Corona-virus en de maatschappelijke maatregelen die hiervoor getroffen 
worden, zijn wij momenteel niet in staat u op korte termijn voor een soortgelijke bijeenkomst 
uit te nodigen. Derhalve hebben wij een website gelanceerd waarop u onze huidige plannen 
kunt inzien. (WWW.powerfield.nl/heino)” 

 
Kortom; de toezegging door Powerfield dat een grotere kring omwonenden inspraak zou krijgen bij 
het tot stand komen van de plannen, is niet waargemaakt. 
 
Juiste informatie? 
De informatiedeling op de website (gelanceerd op 8 april) komt niet overeen met de daadwerkelijke 
aanvraag. Het heeft er alle schijn van dat op deze wijze draagkracht is verkregen. Dit is ons inziens 
misleidend te noemen. 
 

 In de informatiedeling op de website wordt gesproken over een plangebied met een 
oppervlakte van 14,2 hectare, waarvan 7,4 ha wordt ingericht met technische installaties en 
6,8 ha wordt ingezet voor het beheer en inrichting van het landschap. 
In de aanvraag wordt binnen het plangebied 9,2 ha aan technische installaties geplaatst en 5 
ha ten behoeve van het landschap. 

 

 In de aanvraag (nr. 5070797) wordt een gebruik van 30 jaar vermeld. Dit wijkt af van de 
gemeentelijke richtlijnen om voor maximaal 25 jaar af te wijken van het bestemmingsplan. 

 

 Elementen ten behoeve van het zonneveld:  
- Op de website wordt gesproken over een hekwerk rondom het zonnepanelenveld; een 

onopvallend, niet glimmend hekwerk. Bij voorkeur een landelijk ogend hekwerk met 
kastanje houten palen en wildraster. Er dienen geen horizontale bovenbuizen of 
prikkeldraad te worden toegepast. Het hekwerk wordt 2 meter hoog. Het gaas zal 15 
centimeter boven het maaiveld beginnen zodat kleinere diersoorten onder het hekwerk 
door kunnen. Het gaas is steengrijs (RAL7030). 

http://www.powerfield.nl/heino
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Op de website 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

- In de aanvraagvergunning van Powerfield zien we hele andere hekwerken 
 

 
 

- De gebouwen worden laag, landelijk en maximaal 3 meter hoog. 
 

                       
- In de aanvraag, o.a. een industriële Romney loods van golfplaten, 3,8 meter hoog, 7,6 

meter breed en de lengte is onduidelijk. 
 

Is Powerfield wel de juiste partij? 
 
De werkgroep is van mening dat ontwikkelaar Powerfield veel moeite doet om het plan er door te 
drukken. Alles wordt uit de kast gehaald om het grootschalige plan aantrekkelijk te laten lijken. 
Wij zijn van mening  dat de Gemeenteraad zorg moet dragen dat de gemeente Raalte als 
betrouwbaar en degelijk op de kaart blijft staan, en zich niet moet laten meesleuren door deze 
“zonnecowboys”. 
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Mede namens de leden van de werkgroep Kanaaldijk-Zuid, 
 


